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Plats och tid Xenter, konferensrummet entréplan, kl  19:00-22:10  
 
Beslutande Emanuel Ksiazkiewicz (S), ordförande       
 Sofia Johansson (L) tjsg ersättare för Ing-Marie Viklund (L) 

§§1–26, Willy Viitala (M), Daoud Sargon (S) tjsg ersättare 
för (S) vakanta plats §§1–26, Bertil Rolf (TUP), Karin Na-
kamura Lindholm (TUP), Rebecka Brandin (SD), Bekir Uzu-
nel (V), Bo Claesson (KD), Mattias Gökinan (S) tjsg ersättare 
för Rahand Kader (MP) §§1-26, Gül Avci (M) §§1-17, Erik 
Agnorelli (M) tjsg ersättare för Gül Avci (M) §§ 18-26, To-
mas Bergqvist (S) tjsg ersättare för Eva Wedberg (S) §§1-26, 
Göran Melander (C) §§1-26.  

      

             
Ersättare Margareta Zethraeus (TUP), Tanja Gajic (S), Helle Larsson (M), 

Anna Kristoffersson (V), Aday Bethkinne (KD). 
Övriga deltagande Anette Älmdalen, Karl-Henrik Lindström, Bo Karlsson, Lars-Gustaf 
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Carlberg, Mirja Marsden Carlberg, Martin Forsberg och Serhat 
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§ 1 
 
 
Ledamotsinitiativ om utredning med anledning av sexuella 
övergrepp på förskola 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att avslå ledamotinitiativet. 
 
Ärende  
Bertil Rolf (TUP) inkommer med ett ledamotsinitiativ inför utbildningsnämn-
dens sammanträde den 18 februari.  
 
Media har flitigt rapporterat om den tragiska pedofilskandalen vid en förskola i 
Botkyrka kommun.  
Tullingepartiets gruppledare, Anders Thorén, kontaktade tidigt kommunstyrel-
sens ordförande, Ebba Östlin, och framförde önskan om en oberoende extern ut-
redning. Glädjande nog förefaller det som om kommunledningen har hörsam-
mat önskemålet.   
Innan utredningen tillsätts är det viktigt att utbildningsnämnden får möjlighet 
att påverka vilka direktiv som ska ges till utredaren. På så sätt blir det en hel-
täckande utredning där alla viktiga aspekter kan belysas.  
Det är givetvis nödvändigt att undersöka vad som har gått fel samt vad kommu-
nen kan göra för att minimera risken för liknande händelser framöver. Vidare 
måste vi utreda vilket stöd som utbildningsförvaltningen kan ge till skolorna för 
ett identifiera och förebygga nya pedofilskandaler. Utredningen bör vara grund-
lig och ske skyndsamt.  
Vi föreslår utbildningsnämnden besluta att utbildningsnämnden ska involveras i 
utformandet av utredningens direktiv. 
 
Yrkanden 
Bertil Rolf (TUP) yrkar, genom ledamotsinitiativ, att utbildningsnämnden ska 
involveras i utformandet av utredningens direktiv, bilaga. 
Ordförande Emanuel Ksiazkiewicz (S) yrkar avslag på ledamotsinitiativet.  
 
Propositionsordning 
Ordförande Emanuel Ksiazkiewicz (S) ställer Bertil Rolfs (TUP) ledamotsini-
tiativ mot ordförandensförslag till beslut och finner att utbildningsnämnden be-
slutar i enlighet med ordförandens förslag till beslut.  
 
Protokollsanteckning 
Bertil Rolf lyfter en viktig fråga om hur nämnden kan vara med och påverka 
de direktiv som ska ligga till grund för den externa utredningen av utbild-
ningsförvaltningens organisation med anledning av händelserna på Björkstu-
gan. 
Det är viktigt att direktiven fastställs så snabbt som möjligt, och därför svårt 
för nämnden att vara med i utformandet utan att det skulle medföra stora för-
seningar.  
 



 
  Utbildningsnämnden SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 3[31] 

                                                                         2020-02-18 
  
 
 
 
 
 
Jag åtar mig dock att hålla nämnden uppdaterad och informerad i hur arbetet 
går. 
 
Emanuel Ksiazkiewicz (S) 
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§ 2 
 
 
Händelsen på Förskolan Björkstugan 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden har tagit del av informationen. 
 
Sammanfattning 
Anette Älmdalen informerade nämnden om den pågående utredningen med an-
ledning av händelsen på Förskolan Björkstugan. 

 
Yttranden  
Willy Viitala (M), Gül Alci (M), Erik Agnorelli (M) och Helle Larsson (M) lämnar 
ett särskilt yttrande, bilaga. 
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§ 3 

 
 

Tf. utbildningsdirektören informerar 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden har tagit del av informationen. 
 
Sammanfattning 
 
Tillförordnad utbildningsdirektör Anette Älmdalen informerar nämnden om att 
det slutliga urvalet nu har gjorts för den tematiska kvalitetsgranskningen ”Kart-
läggning och tidiga stödinsatser i förskoleklassen” av Skolinspektionen. Riks-
tens skola ingår i det slutliga urvalet som en av 30 skolor, man jobbar alltså 
slumpmässigt med valen av skola. Besöken ute i verksamheterna kommer att 
ske under våren 2020. 
 
Nämnden informeras även om skolvalet, sista dagen var 10 februari och under 
nästa sammanträde kommer nämnden få en rapport om resultatet.  
Gymnasievalet har även pågått och sista dagen för ansökan var den 17 februari, 
totalt cirka 5400 elever ska ha sökt till gymnasiet. Av dessa cirka 5400 elever 
söker sig 1104 förstahandssökande elever till våra 923 platser, det är alltså 500 
fler sökande än förra året vid samma tidpunkt. Tullinge gymnasium har ökat 
sina förstahandsval och vi ser att St. Botvids gymnasium också ökat och att det 
går åt rätt håll. 
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§ 4 
 
 
Styrande principer för skolstrukturen i Botkyrka (UF/2020:17) 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden antar förvaltningens förslag till styrande principer för 
skolstrukturen i Botkyrka. 
 
2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att under 2020 återkomma med 
konkreta förslag på förändringar i skolstrukturen. 
 
(V) avstår från att delta i beslutet.  
 
Sammanfattning 
Alla Botkyrkas förskolor och skolor ska vara rustade för att ge barn och elever 
en god undervisning och möjlighet att lyckas i livet. Utbildningsförvaltningen 
har påbörjat en översyn av skolstrukturen i Botkyrka för att stärka enheternas 
förutsättningar att nå dit. Första steget är att ta fram styrande principer för skol-
strukturen i Botkyrka. 
 
De styrande principerna syftar till att åstadkomma pedagogisk och ekonomisk 
hållbarhet och ska vara långsiktigt vägledande vid utformningen av kommunens 
förskolor och skolor. Det gäller för så väl organisatoriska frågor som lokalfrå-
gor. 
 
Yrkande 
Willy Viitala (M) och Bertil Rolf (TUP) yrkar på bifall till ordförandeförslaget. 
 
Protokollsanteckning 
I detta ärende föreslås principer för skolstrukturen som kan innebära stora för-
ändringar för skolans organisering i Botkyrka. Exakt vilka konsekvenser de 
skulle kunna få anser vi i detta läge är svårt att bedöma. Därför väljer vi att 
avstå från att delta i beslut, och vi återkommer med synpunkter när förslagen 
på skolstruktur blir mer konkreta. 
 
Bekir Uzunel (V) 
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§ 5 
 
 
Granskning av likvärdig grundskola (UF/2019:369) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till svar på revisions-
skrivelse gällande Granskning av likvärdig skola och överlämnar det till kom-
munens revisorer. 
 
Sammanfattning 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Botkyrka kommun har PwC ge-
nomfört en granskning av huruvida utbildningsnämnden säkerställer en likvär-
dig utbildning. 
 
Den samlade bedömningen av PwC är att utbildningsnämnden inte helt säker-
ställer att utbildningen i grundskolan motsvarar skollagens krav på likvärdighet. 
Bedömningen baseras på de fyra kontrollområdena i granskningen och resulte-
rade i fyra rekommendationer. De fyra rekommendationerna och förvaltningens 
förslag på svar redovisas i bilaga 1. 

 
Tilläggsyrkande 
Bekir Uzunel (V) yrkar att förvaltningen i samband med årets uppföljning av 
ny resursfördelningsmodell också tar fram förslag kring hur modellen ytterli-
gare kan förbättras med avseende på likvärdighet i skolan. Förslagen ska re-
dovisas för nämnden så snart uppföljningen är klar. 
 
Ordförande Emanuel Ksiazkiewicz (S) yrkar avslag på tilläggsyrkandet. 

 
Propositionsordning 
Ordförande Emanuel Ksiazkiewicz (S) ställer tilläggsyrkandet mot sitt avslags-
yrkande och finner att utbildningsnämnden beslutar enligt avslagsyrkandet. 
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§ 6 
 
 
Redovisning av åtgärder till Skolinspektionen, huvudmanna-
beslut SKA (UF/2017:71) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av vidtagna åtgär-
der i rubricerat ärende. 
 
Sammanfattning 
Under våren 2019 genomförde Skolinspektionen uppföljning avseende tidigare 
påtalade brister rörande huvudmannens utveckling av utbildningen vid skolen-
heterna. Skolinspektionen bedömde att det kvarstod brister och fattade den 23 
oktober 2019 beslut om föreläggande gällande påtalade brister. Botkyrka kom-
mun ska senast den 3 mars 2020 redovisa vidtagna åtgärder. 
I redovisningen redogörs det för vilka åtgärder som vidtagits för att säkerställa 
att det systematiska kvalitetsarbetet på huvudmannanivå bedrivs på ett ända-
målsenligt sätt för förskoleklass och grundskola. Bland annat beskrivs förvalt-
ningens nya struktur för det gemensamma årshjulet för det systematiska kvali-
tetsarbetet och processen för avvikelshantering. 
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§ 7 
 
 
Redovisning av åtgärder till Skolinspektionen, Grindtorpssko-
lan (UF/2017:71) 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden tar del av förvaltningens redovisning av vidtagna åtgär-
der efter uppföljningsbesök på Grindtorpsskolan och lägger den till handlingar-
na. 

 
2. Utbildningsnämnden tar del av förvaltningens redovisning av vidtagna åtgär-
der efter tillsynsbesök på Grindtorpsskolan och lägger den till handlingarna. 
 
Sammanfattning 
Den 12 mars 2019 genomförde Skolinspektionen en uppföljning på Grindtorps-
skolan avseende tidigare påtalade brister rörande trygghet och studiero. Skolin-
spektionen bedömde det kvarstod brister och fattade den 29 april 2019 beslut 
om vitesföreläggande om 1 000 000 kr gällande trygghet och studiero. 
I samband med uppföljningen i mars 2019 uppmärksammades omständigheter 
som föranledde att Skolinspektionen genomförde en riktad tillsyn på Grind-
torpsskolan avseende områdena undervisning och lärande samt extra anpass-
ningar och särskilt stöd. Den 30 september 2019 fattade Skolinspektionen be-
slut om föreläggande gällande extra anpassningar och särskilt stöd. 
Botkyrka kommun skulle senast den 15 januari 2020 redovisa vidtagna åtgärder 
i båda ärendena. Eftersom utbildningsnämndens första sammanträde är den 18 
februari 2020 har utbildningsnämndens ordförande på delegation godkänt för-
valtningens redovisningar. Utbildningsnämnden ges nu möjlighet att ta del av 
redovisningarna. 
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§ 8 
 
 
Redovisning av åtgärder till Skolinspektionen, Malmsjö skola 
(UF/2017:71) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden tar del av förvaltningens redovisning av vidtagna åtgärder 
efter uppföljningsbesök på Malmsjö skola och lägger den till handlingarna. 
 
Sammanfattning 
I mars 2019 genomförde Skolinspektionen en uppföljning på Malmsjö skola 
avssende tidigare påtalade brister inom ett flertal områden. Skolinspektionen 
bedömde att bristerna ännu inte till fullo var avhjälpta och att nya brister till-
kommit. Mot bakgrund av det fattade Skolinspektionen den 14 maj 2019 beslut 
om vitesföreläggande om 1 600 000 kr gällande påtalade brister. 
Botkyrka kommun skulle senast den 31 januari 2020 redovisa vidtagna åtgärder 
i ärendet. Eftersom utbildningsnämndens första sammanträde är den 18 februari 
2020 har utbildningsnämndens ordförande på delegation godkänt förvaltningens 
redovisning. Utbildningsnämnden ges nu möjlighet att ta del av redovisningen. 
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§ 9 
 
 
Skolinspektionsbeslut efter kvalitetsgranskning, Skogs-
backsskolan (UF/2018:249) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden har tagit del av beslutet och lägger det till handlingarna. 
 
Sammanfattning 
Skolinspektionen genomförde 2018, med stöd av 26 kap. 19§ Skollag 
(2010:800), en kvalitetsgranskning avseende grundskolors arbete för utbildning 
som vilar på vetenskaplig grund och beprövad erfarenhet. Från Botkyrka kom-
mun ingick Skogsbacksskolan i granskningen. Den 27 november 2019 bedömde 
Skolinspektionen att Botkyrka kommun vidtagit tillräckliga åtgärder i detta av-
seende och att kvalitetsgranskningen på Skogsbacksskolan därmed kunde avslu-
tas. 
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§ 10 
 
 
Skolinspektionsbeslut efter kvalitetsgranskning, Ham-
merstaskolan (UF/2019:203) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden har tagit del av informationen och lägger den till hand-
lingarna. 
 
Sammanfattning 
Skolinspektionen fattade den 18 november 2019 beslut om att åtgärder ska vid-
tas utifrån de identifierade utvecklingsområdena och att dessa åtgärder samt ef-
fekterna av dessa ska redovisas senast den 29 maj 2020. 
Hammerstaskolan har efter muntlig återkoppling från inspektören på Skolin-
spektionen planerat åtgärder som syftar till att lyfta in jämställdhetsperspektivet 
in i det redan pågående värdegrundsarbetet. Effekter av dessa kommer att följas 
upp i anslutning till huvudmannens redovisning till Skolinspektionen. 
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§ 11 
 
 
Tredje uppföljningen av handlingsplan för Grindtorpsskolan 
(UF/2019:348) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden har tagit del av tredje uppföljningen av handlingsplanen 
och lägger den till handlingarna. 
 
Sammanfattning 
I grundskoleutvärderarens tredje uppföljning framkom att skolledningen har 
formulerat och genomfört en rad relevanta åtgärder för att komma tillrätta med 
de brister som låg till grund för handlingsplanen. Bedömningen är att skolan har 
genomgått en positiv förändring och att effekterna av de genomförda åtgärderna 
är att de tidigare identifierade bristerna avhjälpts. 
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§ 12 
 
 
Tredje uppföljningen av handlingsplan, Malmsjö skola 
(UF/2019:349) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden har tagit del av tredje uppföljningen av handlingsplanen 
och lägger den till handlingarna. 
 
Sammanfattning 
I grundskoleutvärderarens tredje uppföljning framkom att skolledningen har 
formulerat och genomfört en rad relevanta åtgärder för att komma tillrätta med 
de brister som låg till grund för handlingsplanen. Bedömningen är att skolan har 
genomgått en positiv förändring och att effekterna av de genomförda åtgärderna 
är att de tidigare identifierade bristerna avhjälpts. 
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§ 13 
 
 
Handlingsplan för Brunnaskolan (UF/2020:42) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden har tagit del av handlingsplanen och lägger den till hand-
lingarna. 
 
Sammanfattning 
För att komma till rätta med de brister som konstaterats i Skolinspektionens till-
syn 2016 och för att säkerställa att nya inte uppstår i verksamheten har förvalt-
ningen infört en process för avvikelsehantering. Processen syftar till att skapa 
förutsättningar för att tidigt upptäcka och åtgärda brister i verksamheten. 
 
I processen för avvikelsehantering har det rapporterats brister i verksamheten 
vid Brunnaskolan. Rektor och verksamhetschefen har i samverkan tagit fram en 
handlingsplan för att åtgärda bristerna. Enligt processen ska utbildningsnämn-
den informeras när handlingsplan upprättats. 
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§ 14 
 
 
Ekonomisk uppföljning januari 2020 (UF/2020:18) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner ekonomisk uppföljning per januari 2020. 
 
Sammanfattning 
Vid detta rapporteringstillfälle finns ingen säkerställd ekonomisk information 
för januari 2020. I rapporten redovisas därför översiktligt resultatet för år 2019 
samt status ekonomiuppföljning år 2020. För år 2019 redovisas en avvikelse på 
55 miljoner kronor. 
 
Protokollsanteckning 
I samband med ekonomisk uppföljning per januari med helårsprognos för året 
bedömer förvaltningen att underskott i storleksordningen 55 miljoner kronor 
kommer att redovisas vid årets bokslut. Nämnden har under året följt förvalt-
ningens arbete med att få kontroll över det ekonomiska underskottet. Nämn-
den har ålagt förvaltningen att vidta både kortsiktiga och långsiktiga lösningar 
för att få kontroll på ekonomin. Dessa åtgärder har dock inte räckt till för att 
få ner underskottet. Underskottet har istället ökat dramatiskt. Att förvaltning-
en inte lyckats säkerställa en budget i balans trots insatta åtgärder är oaccep-
tabelt. Att säkerställa prognossäkerhet och transparens måste prioriteras under 
kommande år.  
 
 
Emanuel Ksiazkiewicz (S) 
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§ 15 
 
 
Internkontroll, uppföljning 2019 (UF/2020:57) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att godkänna avrapportering av internkontroll för 
2019. 
 
Sammanfattning 
Utbildningsnämnden följer årligen upp internkontrollplanen. Syftet med intern 
kontroll är att säkra en effektiv förvaltning och undgå allvarliga fel och skador. 
Utbildningsnämndens internkontrollplan för 2019 omfattar 24 kontrollmoment. 
Som grund för internkontrollplanen har risk- och väsentlighetsanalys gjorts, 
vilken ligger till grund för vilka områden som ska granskas särskilt under året. 
Resultatet av genomförd granskning med bedömning av följsamheten samt för-
slag till åtgärder finns beskrivet mer detaljerat i rapporten. 
Förvaltningen har i plan 2019 haft elva förvaltningsspecifika kontrollmoment i 
syfte att skapa bättre rutiner och säkerställa processer. Följsamheten är skif-
tande och avvikelser uppvisas. Flera av kontrollmomenten föreslås fortsätt-
ningsvis att ingå i 2020 års plan för en fortsatt utveckling. 
Sammanlagt har 13 kommungemensamma kontrollmoment inom kommunsty-
relsens uppsiktsansvar granskats. Förvaltningen konstaterar att resultatet har 
förbättrats inom flertalet delar jämfört med förra årets granskning. Men fortsatt 
kvarstår avvikelser särskilt inom upphandlingsområdet. Förvaltningen har under 
2019 påbörjat åtgärdsarbete för en bättre följsamhet. 
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§ 16 
 
 
Internkontrollplan 2020 (UF/2020:58) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att fastställa förvaltningens förslag till internkon-
trollplan för 2020. 
 
Sammanfattning 
Syftet med intern kontroll är att säkra en effektiv förvaltning och undgå allvar-
liga fel och skador. Kommunstyrelsen har fastställt åtta förvaltningsövergri-
pande kontrollmoment som gäller för samtliga nämnder. Förvaltningen föreslår 
nio egna kontrollmoment. Uppföljning av internkontrollen återrapporteras till 
utbildningsnämnden senast i samband med Årsredovisning för 2020. 
 
I förvaltningens riskanalys som gjordes inför 2019 års internkontroll identifie-
rades risker i verksamheten. Riskbedömningens syfte att säkra en effektiv för-
valtning och undgå allvarliga fel och skador. Genom att ta fram risker med 
verksamheten i fokus har förvaltningen målsättningen att höja medvetandet och 
engagemanget vad gäller internkontrollen. Målsättningen är att internkontrollen 
ska ingå naturligt i verksamhetsstyrningen. Förvaltningen kan konstatera att ris-
kerna är fortsatt aktuella varför flertalet av kontrollmomenten kvarstår. Vissa 
justeringar i formuleringarna har gjorts. Förvaltningen föreslår att det är stöden-
heterna som ansvarar för granskningen under året. 
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§ 17 
 
 
Effektivisering vistelsetider förskola (UF/2019:385) 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden beslutar att genomföra effektivisering av vistelsetider 
för förskola och pedagogisk omsorg i enlighet med förvaltningens förslag från 
och med den 1 april 2020. 

 
2. Utbildningsnämnden beslutar att uppdatera riktlinjer för placering i försko-
lan, allmän förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg i enlighet med förvalt-
ningens förslag (UF/2019:424). 
 
Sammanfattning 
I arbetet med effektiviseringar har vistelsetider för barn i förskola setts över. 
Kortare vistelsetider för barn till föräldralediga, arbetssökande och de som sak-
nar sysselsättning skulle möjliggöra utrymme för planeringstid för personalen 
och mindre barngrupper under tidig morgon och eftermiddag. 
 
Barn till föräldralediga, arbetssökande och de som saknar sysselsättning har rätt 
till förskola och pedagogisk omsorg enligt följande alternativ: 
• 15 timmar per helgfri vecka, halv avgift erläggs. 
• 25 timmar per vecka, uppdelat 5 timmar per dag, hel avgift erläggs. 
 
För barn med vistelsetid 5 timmar per dag ges 95 % av hel resursfördelning till 
förskolorna och pedagogisk omsorg. Enheter med högst 7 barn ges fortsatt hel 
resursfördelning för dessa barn. 
 
Förvaltningen beräknar att lägre resursfördelning för cirka 850 barn från och 
med den 1 april uppgår till 3,3 miljoner för år 2020. 
 
Yrkande 
Bekir Uzunel (V) yrkar att förslagen till beslut i ärendet om vistelsetider i för-
skolan avslås. 
 
Willy Viitala (M) och Rebecka Brandin (SD) yrkar avslag på ordförandeförsla-
get. 
 
Bertil Rolf (TUP) yrkar avslag på ordförandeförslaget och önskar sig en åter-
rapportering. 
 
Protokollsanteckning 
Moderaterna väljer att yrka avslag på förslaget som syftar till att försämra för 
alla de Botkyrkabor med små barn som idag råkar vara arbetslösa, sjukskrivna 
eller är föräldralediga. 
Vi i Moderaterna var drivande i att genomföra 35 timmar och värnar fortsatt 
om den reformen. Det är bra för föräldrarna och gynnar framför allt kvinnor i 
Norra Botkyrka. Framför allt gynnar det barnen som får delta en längre tid i den  
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pedagogiska verksamheten vilket bland annat främjar språklig- och social ut-
veckling. 
Finansieringen bör tas från de extra medel som oppositionen i riksdagen kör 
över Januaripaktens partier med. 
 
Willy Viitala (M) och Gül Avci (M) 
 
Votering 
Votering är begärd och verkställs. Utbildningsnämndens ordförande ställer föl-
jande voteringsproposition: Den som önskar bifalla ordförandeförslaget röstar 
ja. Den som önskar avslå ordförandeförslaget röstar nej. Voteringen utfaller 
med 7 ja-röster, 6 nej-röster. Därmed har utbildningsnämnden beslutat i enlig-
het med ordförandeförslaget. 
 
Ärende 17, Effektivisering – Vistelsetider på förskolan 
 Ja Nej 
Emanuel 
Ksiazkiewicz (S) 

X  

Sofia Johansson (L) X  
Willy Viitala (M)  X 
Sargon Daoud (S) X  
Mattias Gökinan (S) X  
Gül Avci (M)  X 
Bertil Rolf (TUP)  X 
Karin Nakamura 
Lindholm (TUP) 

 X 

Rebecka Brandin 
(SD) 

 X 

Bekir Uzunel (V)  X 
Bo Claesson (KD) X  
Tomas Bergqvist (S) X  
Göran Melander (C) X  
Totalt 7 6 
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§ 18 
 
 
Effektivisering skolskjuts (UF/2019:386) 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden beslutar att genomföra effektivisering av skolskjuts i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
2. Förändringen gäller från och med läsåret 2020/2021. 
3. Utbildningsnämnden beslutar att uppdatera regler för skolskjuts och skolkort 
i enlighet med förvaltningens förslag (UF/2019:423). 
 
Sammanfattning 
Kostnaderna för skolskjuts har under 2019 ökat kraftigt. Främsta orsaken är pri-
serna i en ny upphandling av Botkyrka kommuns transportcentral. 
Utbildningsförvaltningen föreslår därför effektiviseringsåtgärder för skolskjuts 
på längre sikt. 
 
Skolskjutsverksamheten innebär en komplex logistik. Elevantalet varierar mel-
lan terminerna och förutsättningarna för samåkning, skolbuss eller användande 
av skolkort istället för skolskjuts beror på flera faktorer. 
 
Förslagen omfattar bland annat att skolskjuts till fritidshem under lov upphör 
samt att gymnasie-särskoleelever inte beviljas skolskjuts till andra kommuner 
om det program de sökt finns i Botkyrka.  
 
Yrkande 
Willy Viitala (M) och Gül Alci (M) yrkar att avslå de föreslagna nedskärning-
arna för skolskjuts rörande gymnasiesärskoleelever, yrkar att i övrigt bifalla 
ordförandeförslaget. 

 
Bekir Uzunel (V) yrkar att förslagen till beslut i detta ärende avslås. 
 
Protokollsanteckning 
Förslaget som handlade om att omöjliggöra skolskjuts på lov, skulle slå hårt 
mot arbetande vårdnadshavare. Det är majoritetens bedömning att det skulle 
leda till större kostnader för samhället på sikt. Därför valde majoriteten att dra 
tillbaka den delen av beslutet. 
 
Emanuel Ksiazkiewicz (S) 
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§ 19 
 
 
Kompetensförsörjningsplan UF 2021-2024 (UF/2020:26) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden antar kompetensförsörjningsplan 2021 – 2024. 
 
Sammanfattning 
Varje förvaltning tar årligen fram en kompetensförsörjningsplan som blir en del 
av den övergripande mål- och budgetprocessen. Syftet med kompetensförsörj-
ningsplanerna är att skapa förutsättningar för en långsiktig och strategisk hel-
hetssyn och skapa tydlighet kring bakomliggande skäl för kommunens priorite-
rade satsningar på kompetensutveckling och lönebildning. 
 
Utbildningsförvaltningens kompetensförsörjningsplan beskriver omvärldsanalys 
med prognoser om förvärrad lärarbrist i framtiden och kommande kompetens-
behov samt ett nuläge. Den identifierar också behov av satsningar på kompe-
tens- och behörighetsgivande utbildningar samt lönebildning för 2021-2024. 
Den lyfter också insatser med behov av extra medel utöver egen budget som 
uppgår till 6 788 tkr för kompetensutveckling och 11 690 tkr alt 12 636 tkr för 
lönesatsningarna. 
 
Yttranden  
Bekir Uzunel (V) och Anna Kristoffersson (V) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
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§ 20 
 
 
Utbildningsförvaltningens omvärldsanalys 2021-2024 
(UF/2019:402) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden har tagit del av omvärldsanalysen och lägger till handling-
arna. 
 
Sammanfattning 
Enligt kommunens budgetprocess ska förvaltningarna årligen ta fram en verk-
samhetsspecifik omvärldsanalys. Omvärldsanalysen ska ge planeringsförutsätt-
ningar för kommande mål- och budgetarbete. Omvärldsanalysen utgår från ut-
bildningsförvaltningens kärnverksamhet och uppdrag och belyser dess utma-
ningar under kommande planperiod. 
Utbildningsförvaltningen har i omvärldsanalysen 2021–2024 bland annat valt 
att belysa utmaningar gällande skolsegregation och likvärdighet, kompetensför-
sörjning och de ekonomiska förutsättningarna. 
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§ 21 
 
 
Botkyrka musikklasser på Björkhaga skola (UF/2019:224) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att möjliggöra för kvarvarandet 
och utveckling av musikprofilen på Björkhaga skola motsvarande 800 000 kr 
om året. 
 
Sammanfattning 
Musikprofilen på Björkhaga skola är populär och syftar till att utveckla musik-
intresset hos eleverna och bygga en grund för fortsatt musicerande. Musiken 
skapar också samhörighet, gemenskap mellan eleverna och ger många gemen-
samma upplevelser. Att delta tillsammans med andra i ett musiksammanhang är 
ett sätt att kommunicera och stärka sin identitet. 
Björkhaga skolas musikprofil kräver två musiklärartjänster. Det är en tjänst ut-
över vad som krävs för musikundervisningen enligt timplan. Därför belastas 
idag skolans budget av att tillhandahålla musikprofil på skolan. 
Utbildningsförvaltningen har sett över möjligheterna att finansiera skolans mu-
sikprofil med externa medel samt med hjälp av idéburet offentligt partnerskap. 
Nuvarande verksamhetsform ger dock inga möjligheter till detta. Då kostnaden 
för musikprofilen i dagsläget är för hög för skolan att bära så bedömer utbild-
ningsförvaltningen att profilen bör avvecklas till nästkommande läsår 
2020/2021. 
Utbildningsnämnden ser dock musikprofilen på Björkhaga skola som en kom-
munal angelägenhet och viktig för skolans, såväl som kommunens skolprofil. 
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§ 22 
 
 
Ansvar för estetisk spetsutbildning flyttas till utbildnings-
nämnden (UF/2019:389) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att ta över ansvaret i sin helhet för kommunens 
estetiska spetsutbildning från och med den 1 juli 2020. 
 
Sammanfattning 
En spetsutbildning i gymnasieskolan ger eleven en bredd och en fördjupning 
inom gymnasieskolans kurser. Botkyrka kommun erbjuder bland annat inrikt-
ningarna film/tv, fotografi, radio- och ljuddesign samt bild med fördjupning 
animation. 
 
Spetsutbildningen på det estetiska programmet på Tumba gymnasium bedrivs 
genom ett samarbete mellan utbildningsförvaltningen och arbetsmarknads- och 
vuxenutbildningsförvaltningen. Förvaltningarna föreslår att ansvaret för den del 
av den estetiska spetsutbildningen som idag är förlagd till Xenter (arbetsmark-
nads- och vuxenutbildningsnämnden) flyttas över till utbildningsnämnden. 
Övertagandet av utbildningen är en del i effektiviseringsarbetet dels utifrån 
aspekten styrning och ledning dels utifrån resursanvändning. 
 
Yrkande 
Willy Viitala (M) yrkar på bifall till ordförandeförslaget. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
  Utbildningsnämnden SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 26[31] 

                                                                         2020-02-18 
  
 

 
 
 
 
§ 23 
 
 
Revidering av utbildningsnämndens sammanträdesordning 
2020 (UF/2019:316) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner ändring av förvaltningens förslag till samman-
trädesordning för 2020. 
 
Sammanfattning 
Utbildningsförvaltningen föreslår utbildningsnämnden att sammanträdet i juni 
senareläggs med en dag till onsdag den 17 juni. 
Nytt förslag på datum för utbildningsnämndens sammanträden 2020 är som föl-
jer: 
Tisdag 18 februari 
Tisdag 24 mars 
Tisdag 28 april 
Tisdag 26 maj 
Onsdag 17 juni 
Tisdag 1 september 
Tisdag 22 september 
Tisdag 20 oktober 
Tisdag 17 november 
Tisdag 8 december 
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§ 24 
 
 
Yttrande över motion - Möjlighet för pensionärer att äta lunch 
på skolor och gymnasier (SD) (UF/2018:252) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden finner motionen besvarad. 
 
Sammanfattning 
Sverigedemokraterna har inkommit med en motion avseende att utreda möjlig-
heterna att erbjuda pensionärer lunch i grund- och gymnasieskolor. Motionen 
har remitterats till utbildningsnämnden och vård- och omsorgsnämnden för ytt-
rande. Vård- och omsorgsnämnden har beslutat att inte yttra sig över motionen 
och hänvisar till utbildningsnämndens yttrande. 
 
Utbildningsförvaltningen instämmer i att det är positivt med mötesplatser där 
pensionärer och barn och unga kan samtala och umgås, men menar att det bör 
ske på andra sätt än att pensionärer ska erbjudas möjlighet att äta lunch i kom-
munens skolor. Enligt skollagen (2010:800) och kommunens kostpolicy är 
skolmåltidsverksamhetens huvudsakliga uppdrag att tillhandahålla näringsrik-
tiga skolmåltider för eleverna. Kommunens grund- och gymnasieskolor nyttjar 
sina matsalar i den utsträckning som går och har inte kapacitet att ta emot fler 
matgäster. Dessutom finns det möjlighet för pensionärer och övriga kommun-
medlemmar att vända sig till andra kommunala verksamheter för att äta lunch 
till ett lägre pris. Mot bakgrund av det förslår utbildningsförvaltningen att ut-
bildningsnämnden finner motionen besvarad. 
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§ 25 
 
 
Redovisning av delegationsbeslut 2020 (UF/2020:43) 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden noterar till protokollet att nämnden har tagit del av beslu-
ten. 
 
Sammanfattning 
Utbildningsnämnden fattar i huvudsak beslut i frågor som avser verksamhetens 
mål, inriktning, omfattning, kvalitet eller i principiella ärenden. Nämnden be-
slutar också om yttranden eller liknande till fullmäktige. Av praktiska skäl får 
andra ärenden inom utbildningsnämndens ansvarsområde delegeras till någon 
annan. Delegaten får då besluta å nämndens vägnar. Alla beslut som fattas med 
stöd av delegering ska anmälas till nämnden för att tiden för överklagande kan 
passera och beslutet träda i laga kraft. På så sätt kan också nämnden följa hur 
delegaten utför uppdraget att besluta i nämndens ställe. 
 
Förvaltningen anmäler följande listor över delegeringsbeslut: 
Utbildningsdirektör, januari – 2020  
Utbildningsdirektör, nya beslutsattestanter januari - 20  
Specialiststöd, december-februari – 2019/2020  
Specialiststöd, november-december 2019  
Verksamhetsområde gymnasieskolan november 2019  
Verksamhetsområde grundskolan juni-december 2019  
Förskolan Prästkragen december-februari 2019/2020  
Förskolan Prästkragen november 2019 
Förskolan Vallmon och Vitsippan januari-december 2015  
Förskolan Vallmon och Vitsippan januari-december 2016  
Förskolan Vallmon och Vitsippan januari-december 2017  
Förskolan Vallmon och Vitsippan januari-december 2018  
Förskolan Vallmon och Vitsippan januari-december 2019  
Förskolan Violen november 2019 
Förskolan Örtagården november 2019  
Förskolan Bikupan december 2019 Förskolan Älvan november 2019 
Förskolan Trollet november-december 2019 
Förskolan Kometen november 2019  
Förskolan Rodret november 2019  
Förskolan Lövholmen september 2019  
Kassmyraskolan januari 2020 
Förskolan Kärrspirran september-november 2019  
Kvarnhagsskolan januari-november 2019 
Broängsskolan oktober 2019 
Broängsskolan september 2019 
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Broängsskolan augusti 2017 
Broängsskolan december 2019 
Broängsskolan juli 2019 
Broängsskolan november 2019 
Förskolan Sörskogen och Bäverhyddan december 2019  
Förskolan Tranan december-januari 2019/2020 
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§ 26 
 
 
Redovisning av anmälningsärenden (UF/2020:44) 
Beslut 
Utbildningsnämnden har tagit del av anmälda skrivelser. 
 
Skrivelser 
Inkomna ärenden från Skolinspektionen 
- Beslut med anledning av anmälan mot Kvarnhagsskolan i Botkyrka kommun 
(UF/2019:100) 
- Rikstens skola ingår i det slutgiltiga urvalet och är en av 30 skolor som 
kommer att besökas under våren 2020 - meddelande från skolinspektionen 
(UF/2020:41) 
 
Avslutade ärenden från Skolinspektionen 
- 
 
Beslut från Skolverket 
- Beslut om statsbidrag för digitalisering av nationella prov för (UF/2019:89) 
-Beslut om statsbidrag för undervisning under skollov för 2019 (rekvisition) 
(UF/2019:416) 
-Beslut om statsbidrag för undervisning under skollov för 2019 (UF/2019:416) 
-Beslut om ansökan statsbidrag för bättre språkutveckling i förskolan 2019 
(UF/2019:335) 
-Beslut om statsbidrag för fritidshemssatsningen för 2018/2019 (UF/2019:132) 
-Beslut om statsbidrag för höjda löner till lärare och vissa andra personalkatego-
rier för 19/20 (UF/2019:431) 
-Beslut om rekvisition för ett fjärde tekniskt år för 2019/2020 (UF/2018:314) 
-Beslut om statsbidrag för elever från nordiska länder för 2019 (UF/2019:436) 
-Beslut om rekvisition statsbidrag till skolhuvudmän som inrättar karriärsteg för 
lärare för 2019/2020 (UF/2019:181) 
-Beslut om rekvisition statsbidrag för anställning av lärarassistenter för 2019 
(UF/2019:334) 
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-Beslut om omprövning av rekvisition statsbidrag för anställning av läraras-
sistenter 2019 (UF/2019:334) 
-Beslut om redovisning för personalförstärkningar inom elevhälsan och när 
det gäller specialpedagogiska insatser för 2018 (UF/2018:97) 
-Beslut om redovisning gällande statsbidrag för fler anställda i lågstadiet för 
2018/2019 (UF/2018:122) 
 
Beslut från Diskrimineringsombudsmannen 
-Uppföljning av beslut gällande skyldigheten att motverka kränkande be-
handling vid Tunaskolan (UF/2019:223) 
 
Beslut från Förvaltningsrätten 

- Dom Kammarrätten KR-586-19 (UF/2018:331) 
-Dom från Förvaltningsrätten gällande överklagan av skolkort 
(UF/2019:415) 
 
Beslut från Migrationsverket 
- 
 
Beslut från kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och andra nämnder 
-Delegationsbeslut till Utbildningsförvaltningen och Storvretskolan för för-
verkligande av skolresa (KS/2019:781) (UF/2019:432) 
 
Övrigt 
-Rapport och handlingsplan Malmsjö skola F-3 (UF/2019:435) 
-Ordförandebeslut uppdaterad aktivitetsplan värdegrund och jämlikt Bot-
kyrka (UF/2018:225) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



              

 

 

Utbildningsnämnden                   Ledamotsinitiativ
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Ärende Utredning med anledning av sexuella övergrepp på förskola  

 

Media har flitigt rapporterat om den tragiska pedofilskandalen vid en förskola i Botkyrka kommun.  

 

Tullingepartiets gruppledare, Anders Thorén, kontaktade tidigt kommunstyrelsens ordförande, Ebba 

Östlin, och framförde önskan om en oberoende extern utredning. Glädjande nog förefaller det som 

om kommunledningen har hörsammat önskemålet.  

 

Innan utredningen tillsätts är det viktigt att utbildningsnämnden får möjlighet att påverka vilka 

direktiv som ska ges till utredaren. På så sätt blir det en heltäckande utredning där alla viktiga 

aspekter kan belysas. 

 

Det är givetvis nödvändigt att undersöka vad som har gått fel samt vad kommunen kan göra för att 

minimera risken för liknande händelser framöver. Vidare måste vi utreda vilket stöd som 

utbildningsförvaltningen kan ge till skolorna för ett identifiera och förebygga nya pedofilskandaler. 

Utredningen bör vara grundlig och ske skyndsamt. 

 

Vi föreslår utbildningsnämnden besluta 

att  utbildningsnämnden ska involveras i utformandet av utredningens direktiv  

 

Bertil Rolf (TUP)   
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Ärende 1 Händelse på Förskola Björkstugan 

 
 

Det var med förfäran och ilska som vi tog del av nyhetsrapporteringen kring det som har 
inträffat på Björkstugan i Tumba. 
 
Alla som har egna barn vet att risken för att en pedofil kan ha utsatt dem för någonting 
är bland det absolut värsta man oroar sig för. Vi behöver sluta vara naiva när det finns 
flera exempel på pedofiler som söker sig till positioner där de är nära barn, som i 
exempelvis skol- eller i föreningssammanhang.  
 
Vad som har gått fel måste utredas och få konsekvenser, men det övergripande ansvaret 
ligger solidariskt på oss alla i såväl nämnden som förvaltningsledning. Vi har inte gjort 
tillräckligt för att förebygga och förhindra den här typen av händelser. Vi har inte heller 
diskuterat frågan alls före allt uppdagades på Björkstugan. 
 
Vi anser att kommunikationen med alla berörda föräldrar borde ha skett direkt genom 
telefonsamtal och inte som det blev enbart via Vklass. Förvaltningen tog under 
krisperioden bra beslut men implementeringen tog för lång tid. Kännedomen om 
händelsen har funnits i flera dagar innan den första informationen gick ut och 
förvaltningen borde varit på plats på förskolan från dag ett. 
 
Nu måste nämndens fokus ligga på, vilket vi vet att den gör från såväl majoritet som 
förvaltning, att hitta alla möjliga vägar för att kunna göra vad vi kan för att försvåra att 
någonting liknande inträffar igen. 
 
Att rutinerna skärps kring privata mobiltelefoner är något vi ställer oss bakom. Liksom 
de andra förslag på rutiner som vi i lokalmedia har läst om ska börja gälla kring 
öppning/stängning, blöjbyten och toalettbesök. 
 
Det är även välkommet att utbildningsinsatser för personalen kommer att genomföras. 
Tyvärr hade vi Moderater utgått från att detta redan ingick i kommunens regi eller 
åtminstone i barnskötarutbildningen, eller lärarutbildningen för förskolelärare. 
 
Det är nu att bra att kommunen har anmält sig själva till Skolinspektionen och 
därigenom initierat en extern utredning. 
 
Om uppgiften stämmer att föräldrar har larmat kring gärningsmannen och att ingenting 
hände är det mycket allvarligt. Det vore bra om förvaltningen implementerar någon 
form av rapporteringsfunktion för personal och föräldrar för att förhindra något sådant 
framöver. 



 

 
Utöver det måste vi utarbeta nya rutiner för hur referenser tas. Det räcker inte med att 
förlita sig på utdrag ur belastningsregistret. För oss är det obegripligt att Ekerö kommun 
inte på något sätt kommunicerat med oss kring gärningsmannen ifråga. 
 
Vidare behöver vi se över andra lösningar som kan handla om allt från tekniska och IT-
baserade åtgärder till att uppmana riksdagens politiker om att skärpa straffen, öppna 
tillgång till misstankeregistret och arbeta för att innehållet inte raderas efter sex 
månader. 
 
 
Willy Viitala (M) Gül Alci (M) 
 
 
Erik Agnorelli (M) Helle Larsson (M)  



 

 

 

Utbildningsnämnden 

2020-02-18 

 
YRKANDE 

 

Granskning av likvärdig grundskola (UF/2019:369) 

 
Vänsterpartiet vill understryka vikten av att kommunen uppfyller skollagens 

krav på likvärdighet och att konkreta åtgärder vidtas för att komma till rätta 

med de problem som finns vad gäller ojämlikhet. I svaret på revisionsskri-

velsen redovisas flera sådana åtgärder, bland annat att en ”uppföljning av 

vilka åtgärder som har vidtagits som en följd av att en förändrad modell för 

socioekonomisk fördelning har införts” ska genomföras under 2020. 

 

Vänsterpartiet anser att det bör klargöras att en sådan uppföljning också ska 

följas av förslag på möjliga åtgärder för att ytterligare förbättra resursfördel-

ningsmodellens utformning med avseende på att stärka likvärdigheten i sko-

lan.   

 

 

Jag yrkar: 

 

Att förvaltningen i samband med årets uppföljning av ny resursfördelnings-

modell också tar fram förslag kring hur modellen ytterligare kan förbättras 

med avseende på likvärdighet i skolan. Förslagen ska redovisas för nämnden 

så snart uppföljningen är klar. 

 

 

Bekir Uzunel (V) 
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2020-02-18 

 
YRKANDE 

 

Effektivisering vistelsetider förskola (UF/2019:385) 

 
Vänsterpartiet anser att det hårda besparingstryck som utbildningsförvalt-

ningen är satt under är fullständigt ohållbart. Det bör inte sparas mer på barn 

och elever i Botkyrka. Med anledning av detta förslog Vänsterpartiet i sam-

band med budgetfullmäktige att utbildningsnämnden skulle tillföras 31,5 

miljoner kronor (mkr) utöver de pengar som majoriteten föreslog. 

 

Förslaget om att begränsa arbetslösa och föräldraledigas förskoletimmar till 

25 (och fortfarande kräva full avgift) är en dålig nedskärning. Trots att Väns-

terpartiets budgetyrkande som nämndes ovan inte gick igenom finns dessu-

tom fortfarande möjlighet att undvika nedskärningen. Detta genom att an-

vända delar av de cirka 48 miljoner kronor som Botkyrka kommer att få i 

extra pengar, genom agerande från bland annat Vänsterpartiet i riksdagen. 

 

Begränsningen av antalet förskoletimmar för föräldralediga och arbetslösa 

kommer att få svåra konsekvenser för enskilda, vilket redan har bekräftats 

genom olika föräldrars uttalanden i media och i brev till nämnden. Dessutom 

genomförs förändringen med relativt kort varsel och åtminstone en förälder 

har exempelvis vittnat om hur hennes partner nu måste planera för att gå ner 

i arbetstid, för att vardagen ska gå ihop. Liknande historier finns sannolikt 

hos många fler föräldrar till de cirka 850 barn som drabbas. 

 

Ytterligare en mycket allvarlig aspekt av detta förslag till försämring är att 

den slår olika hårt för olika socioekonomiska grupper. Var tredje barn i Fittja 

är drabbat och ”endast” var tionde i Tullinge. Dessvärre är förslaget utformat 

så att det med precision drabbar den grupp som kan antas behöva förskolan 

mest, med avseende på språkutveckling och möjlighet att av ekonomiska 

skäl delta i annan verksamhet. Ur ett barnfattigdomsperspektiv är det också 

negativt att dessa barn förlorar möjligheten att äta frukost och ett mellanmål 

på förskolan.  

 

 

Jag yrkar: 

 

Att förslagen till beslut i ärendet om vistelsetider i förskolan avslås. 

 

 

Bekir Uzunel (V) 
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2020-02-18 

 
Ärende 17 Effektivisering skolskjuts (UF/2019:386) 

 
 

Vi moderater värnar om att även våra gymnasiesärskoleelever ska kunna ha möjligheten 
att välja skola oavsett i vilken kommun det rör sig om. 
 
Den grundläggande friheten åtnjuter alla andra elever inom ramen för det fria skolvalet. 
Förslaget att ta bort skolskjutsen för den här gruppen är principiellt fel och vi bör därför 
avstå från att göra det. 
 
Vår strävan måste alltid vara att undanröja hinder för de med olika typer av 
funktionsvariationer. Detta så att dessa ska kunna få leva sina liv lika fritt som de som 
inte har någon funktionsvariation. 
 
Vi vill även påminna att regeringen har anslagit fem miljarder extra till kommunsektorn. 
Glädjande nog kommer regeringen köras över av den samlade oppositionen i riksdagen 
och ytterligare 2,5 miljarder kronor kommer att fördelas till kommunerna. Vi föreslår 
därför att en del av dessa extra medel allokeras till bibehållandet av skolskjutsarna för 
gymnasiesärskoleeleverna. 
 
Vi föreslår Utbildningsnämnden 
 
att avslå de föreslagna nedskärningarna för skolskjuts rörande gymnasiesärskoleelever, 
samt 
 
att i övrigt bifalla ordförandeförslaget. 
 
 
Willy Viitala (M) Gül Alci (M) 



 

 

 

Utbildningsnämnden 

2020-02-18 

 
YRKANDE 

 

Effektivisering skolskjuts (UF/2019:386) 

 
Detta förslag till nedskärning innebär en försämring för de elever som idag 

har skolskjuts. Eftersom skolskjutsen i många fall är ett hjälpmedel för ele-

ver med olika typer av funktionsnedsättningar så anser vi att det är angeläget 

att förhindra en sådan försämring. Vi vill att dessa elevers skolgång ska vara 

så tillgänglig som möjligt och skolskjutsen är en viktig del för att detta ska 

möjliggöras.  

 

 

Jag yrkar: 

 

Att förslagen till beslut i detta ärende avslås. 

 

 

Bekir Uzunel (V) 



 

 

 

Utbildningsnämnden 
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SÄRSKILT YTTRANDE 

 

Kompetensförsörjningsplan UF 2021-2024 
(UF/2020:26) 

 
I detta ärende framgår bland annat följande: ”För lönebildning lyfts behovet 

av att även fortsatt erbjuda konkurrenskraftiga löner samt löneglidning inom 

främst grundskola. Lönesatsningar utöver egen budget för lärare med lång 

anställningstid i Botkyrka kommun, en lönesatsning för barnskötare med an-

ledning av ett jämförelsevis lågt löneläge samt förkortad arbetstid med löne-

kompensation för medarbetare som närmar sig pension.” 

 

Vänsterpartiet anser att möjligheten att etablera en god kompetensförsörj-

ning försvåras av att majoriteten valt att sänka summan för särskilda löne-

satsningar i mål- och budget för 2020. Vi ville istället höja den särskilda lö-

nesatsningen till 8 mkr och argumenterade också för att hälften av lönesats-

ningen borde reserveras till låglöneyrken och inte ensidigt riktas till yrken 

där bristen är som värst, vilket annars lätt blir fallet. En sådan satsning hade 

gjort det lättare för utbildningsnämnden att förbättra barnskötarnas löneläge, 

en åtgärd som vi menar är angelägen av rättviseskäl.  

 

 

Bekir Uzunel (V) 

Anna Kristoffersson (V) 
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